
Vijesti, Geod. list 2003, 2 125 H HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO■ ·.,,· CROATIAN GEODETIC SOCIETY

ZAPISNIK
s 21. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

Sjednica je održana 21. ožujka 2003. u Križevcima, hotel Kalnik, s početkom u 11,25 sati.
Sjednici su nazočili: Z. Kapović, Z. Čurik, J. Donđivić, A. Sošić, P. Nikolić, D. Medak, Z. Ku
ten, S. Frangeš, Ž. Kolić, D. Butković, S. HorakAbramovič, J. Okroša, M. Vinski, S. Kirinić,
D. Spoljarić, V. Vučemilović, A. Opić, J. Obrež Spoljar, S. Galić, M. Arnautović, N. Javoran,
D. Butorac.

DNEVNI RED:
1. Otvaranje sjednice i utvrđivanje dnevnog reda
2. Informacija o obilježavanju obljetnica Hrvatskoga geodetskog društva i Hrvatskoga

inženjerskog saveza
3. Izvješće o organizaciji ISPRS WG VI/3 simpozija Geoinformacija u primjeni, Zagreb,

15.-18. 10. 2003.
4. Izvješće o završnom računu Hrvatskoga geodetskog društva za 2002. g.
5. Financiranje Geodetskog lista
6. Izvješće o uređenju tavanskog prostora u Domu Hrvatskog inženjerskog saveza u Za-

grebu
7. Dogovor oko priznanja Hrvatskoga geodetskog društva
8. Članarina za 2002., odnosno 2003. godinu
9. Odluka o donaciji publikacije Geodetske vježbe Martina Sabolovića iz 1775. g.

10. Različito

Ad 1) Sjednicu je otvorio predsjednik Z. Kapović uz srdačne pozdrave nazočnima. Domaćin
sjednice, Josip Okroša, u ime Udruge geodeta Koprivničko-križevačke županije, uputio je
pozdrave i zaželio dobrodošlicu prisutnima.
Nakon što je dnevni red jednoglasno prihvaćen, prešlo se na raspravu po planiranim točkama.

Ad 2), ad 3) Budući da ravnatelj Državne geodetske uprave Željko Bačić nije mogao sudje
lovati na sjednici, predsjednik HGD-a dao je kratku informaciju o organizaciji ISPRS WG
Vl/3 simpozija Geoinformacija u primjeni. Očekuje se 250 do 300 sudionika (od toga oko
100 iz inozemstva). Na tom simpoziju, koji će se održati u Zagrebu od 15. do 18. listopada
2003. godine, obilježit će se i obljetnice HGD-a: 80 godina Geodetskog lista, 50 godina od
osnivanja Saveza društava geodeta Hrvatske (SDGH), 30 godina od 1. Susreta geodeta na
Plitvicama, 10 godina HGD-a, te 10. obljetnica osnivanja većine geodetskih udruga. Na taj
način odustalo se od prije usvojena prijedloga da se obilježavanje obljetnica održi na Plitvi
cama jer je ta varijanta bila preskupa, a osim toga, jedini slobodni termin početkom travnja
nije odgovarao.
Organizatori toga simpozija, Sekcija za fotogrametriju i daljinska istraživanja Hrvatskoga
geodetskog društva i Državna geodetska uprava planiraju da se za vrijeme skupa održavaju
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paralelne aktivnosti: stručna predavanja na Fakultetu, izlaganja po određenim temama u
dvoranama hotela Opera, donatorska konferencija, svečana sjednica HGD-a, itd. Organiza
cijski odbor napravio je financijski plan prema kojem će sve financije ići preko HGD-a. Koti
zacija za taj skup, koji će se održati u hotelu Opera, iznosit će oko 1200,00 kuna.
Predsjednik Kapović smatra da se treba detaljnije dogovoriti oko organizacije svečanosti
HGD-a. Budući da su se svi prisutni jednoglasno složili da se ta svečanost održi u sklopu
simpozija o fotogrametriji i da to bude svečana sjednica Sabora HGD-a, potrebno je da sva
ka Udruga predloži svoje predstavnike i goste iz svoje sredine.

Ad 4) Izvješće o završnom računu HGD-a za 2002. godinu podnio je Z. Kapović napominju
ći kako je i ove godine Hrvatsko geodetska društvo, uključujući troškove za Geodetski list,
poslovala s određenim manjkom. Međutim, kako se u kalendarsku godinu ušlo s viškom
sredstava, u cjelini je poslovanje HGD-a pozitivno. Svi su prisutni jednoglasno prihvatili iz
vješće o financijskom poslovanju HGD-a za 2002. godinu.

Ad 5) Izvješće o financiranju Geodetskog lista podnijeli su njegov glavni urednik S. Frangeš
i P. Nikolić. Frangeš je izjavio kako od ovog broja počinje realizacija ugovora s DGU-om,
koji je na taj način djelomice pomogao u rješavanju financijskih teškoća Geodetskog lista.
Tim ugovorom DGU dobiva na raspolaganje 10 stranica Geodetskog lista za svoje informa
cije, za čiji je sadržaj, kao i za sve ostalo, odgovoran glavni urednik.
V. Vučemilović smatra da takva struktura financiranja zavrjeđuje sve pohvale budući da
DGU, Ministarstvo znanosti i tehnologije, HGD i sponzori snose po četvrtinu troškova fi
nanciranja za ukupno četiri broja Geodetskog lista. Vučemilović je izjavio kako svakako tre
ba ustrajati na takvom modelu financiranja. Frangeš je prisutnima iznio prijedlog Ured
ničkog odbora Geodetskog lista, održan u prosincu 2002. godine, da se na kraju svake godi
ne izda još jedan - peti broj Geodetskog lista na engleskom jeziku, tzv. supplement (doda
tak, prilog, dopuna). Taj su prijedlog pozdravili prisutni na Sjednici upravnog odbora održa
noj u veljači 2003. godine u Zagrebu, kada su se složili da njegova realizacija u svakom
slučaju ovisi o odluci Predsjedništva.
N. Javoran smatra da treba vidjeti komu taj peti broj najviše koristi, pa onda, na osnovi
toga, tražiti da se podnese i najveći financijski teret. P. Nikolić smatra da bi financiranje
petog broja Geodetskog lista trebao, u najvećoj mjeri, podnijeti Geodetski fakultet.
Z. Čurik podržava Nikolića i Javorana u mišljenju da je taj broj Geodetskog lista stvar Fa
kulteta i da "radnici s terena" od njega ne bi imali koristi, pa bi financiranje tog broja o nji
hovu trošku izazvalo nezadovoljstvo. Inače, Čurik pozdravlja ideju o izdavanju supplemen
ta. J. Donđivić smatra da u tome imaju interes svi članovi, a Komora i Fakultet bi ponaj
prije trebali biti zainteresirani.
Z. Kapović nije se složio s iznesenim stavovima jer smatra da je Geodetski list potreban svima.
Vrlo brzo, kad se prihvati Prijedlog o stručnom, odnosno Komorskom ispitu, Geodetski će list
biti posebno zanimljiv svim ovlaštenim inženjerima (zbog "skupljanja" bodova kako bi se sta
tus ovlaštenika zadržao). Problem Geodetskog lista pomanjkanje je stručnih članaka iz geodet
ske prakse, odnosno nespremnost kolega za pisanje o svakodnevnim geodetskim zadaćama.
D. Medak podržava inicijativu za izdavanje petog broja Geodetskog lista, kojem je cilj da se
on čita ne samo u Sloveniji i BiH, nego i dalje. To je bez sumnje interes Komore, Fakulteta i
DGU-a, ali je to ujedno i interes cijele struke. Osim toga troškovi su za supplement znatno
manji jer se ne radi o novim člancima koji se honoriraju, nego o već pripremljenim članci
ma. Medak zaključuje kako je taj broj interes ovlaštenih inženjera, ali i svih drugih.
Frangeš je iznio podatak da je u prošloj, 2002. godini objavljena 12 članaka, od kojih je bilo
sedam stručnih a pet znanstvenih. Smatra zabrinjavajućim za struku, ako geodetski struč
njaci ne mogu razumijeti stručne članke objavljene u Geodetskom listu.
A. Sošić smatra da Geodetski list opstaje samo zahvaljujući ljudima s Fakulteta. A što se
tiče njegova sadržaja dodaje da je on onakav kakvim ga mi stvaramo.



Vijesti, Geod. list 2003, 2 127 

S. Galić je izrazio zabrinutost zbog nekih izjava da stručni i znanstveni članci nisu dobro
došli. On smatra da treba podržati profesore s Fakulteta što omogućavaju objavljivanje
znanstvenih i stručnih članaka, jer je sadržaj Geodetskog lista obveza. Galić dodaje kako
obrazovanje nije završeno sa završetkom studija - potreban je permanentni izvor novih
stručnih i znanstvenih informacija. A, među ostalim, nove informacije dobivamo u Geo
detskom listu i zato ga moramo podržati i financijski pomoći.
Kako su se prisutni udaljili od srži teme iz pete točke dnevnog reda, Kapović je predložio da
na jednoj od sjednica Predsjedništva prva točka dnevnog reda bude Geodetski list, te da se
naprave sve potrebne analize vezane uz njegov sadržaj, kako bi bio svima prihvatljiv.

Ad 6) Izvješće o uređenju tavanskog prostora u Domu HIS-a podnio je predsjednik HGD-a.
Naime, HGD se natjecao za kupnju prostora u domu HIS-a, a konačni je dogovor bio kupnja
50 m2 prostora u ukupnom iznosu od 160.000 kn. Međutim, naknadno se ispostavilo da je
na dogovoreni iznos potrebno platiti još i PDV u iznosu od 35.000 kn, što je za HGD dodat
ni problem. Stoga je predsjednik HGD-a u dogovoru sa S. Galićem uputio zamolbu gradona
čelnici grada Zagreba za financijsku pomoć.

Ad 7) Na sjednici Upravnog odbora održanoj u veljači 2003. godine u Zagrebu odlučeno je
da se na skupu na kojem će se obilježiti obljetnice HGD-a dodijeli određeni broj priznanja
ljudima koji su to zaslužili. Z. Kapović izjavio je kako je potrebno pismeno predložiti kandi
date do kraja travnja 2003. kako bi se sve na vrijeme moglo pripremiti i donijeti konačna
odluka o tome. Prisutni su se složili s tim prijedlogom te se obvezuju da će predložiti svoje
zaslužne članove za priznanja HGD-a.

Ad 8) Predsjednik HGD-a obavijestio je prisutne da se članarina za Hrvatsko geodetsko
društvo ne plaća redovito. Naime, u 2002. godini određeni broj udruga nije podmirio svoju ob
vezu plaćanja članarine HGD-u, dok su neke udruge to napravile djelomice. Predsjednik se
nije suzdržavao pohvaliti neke udruge, među kojima je posebno istaknuo Udrugu geodeta
Osječko-baranjske županije. Udruge geodeta Zagreba i zagrebačke županije, Sisačko-moslava
čke, Virovitičke i Međimurske županije nisu platile ni jednu kunu članarine za 2002. godinu.

Ad 9) Na zamolbu Geodetskog fakulteta da mu se donira 100 primjeraka publikacije Exer
citationes Gaeodeticae - Geodetske vježbe Martina Sabolovića iz 1775. godine, odgovoreno je
pozitivno. Te će publikacije biti uručivane studentima povodom uspješno obranjenih di
plomskih ispita.

Ad 10) Pod točkom različito započela je rasprava o prijedlogu Zakona o izmjenama i dopu
nama Zakona o državnoj izmjeri i katastru nekretnina, koji je na inicijativu Kluba zastup
nika HSS-a upućen Hrvatskom saboru na donošenje.
Nakon vrlo žive diskusije, jednoglasno je prihvaćen zaključak da se prikupe svi raspoloživi
materijali vezani uz razmatranu problematiku, da se što prije sazove sjednica Presjedništva
u Zagrebu, na koju treba pozvati ravnatelja DGU-a, predsjednika Razreda inženjera geode
zije u Komori, te saborske zastupnike (Ljubicu Lalić iz HSS-a i Dragutina Vrusa iz SDP-a)
koji su zaduženi "braniti" spomenuti prijedlog pred Saborom.
Sjednica je završila u 13,10 sati nakon čega se krenulo u obilazak grada Križevaca. Taj je
grad, među ostalim, značajan po tome što se u njemu u drugoj polovici 19. stoljeća na
Križevačke-šumarskom učilištu predavala geodezija. Dr. Vjekoslav Kereškenji, nastavnik spo
menutog učilišta, autor je prvog udžbenika na hrvatskom jeziku iz geodezije (1874.), a njegov
nasljednik, Franjo pl. Kružić, autor je udžbenika Fotogrametrija (1897.) te Praktična geodezija
ili zemljomjerstvo iz 1911. godine. Grad raskošnih građevina, među kojima se posebno ističe
crkva sv. Križa i grkokatolička katedrala, okupan "zubatim" suncem, bio je doživljaj za sebe.
Druženje u Križevcima završilo je objedom u hotelu Kalnik te ugodnim razgovorima s do
maćinima skupa.

lvana Abaza


